

# فهرس المحتويات

م	عنوان البحث	الصفحة
١	فعالية برنامج تدريبي قائم على مبادئ نموذج دنفر للتدخل المبكر في زيادة النمو اللغوي لدى الأطفال ذوي اضطراب طيف التوحد د. حماده محمد الزيات	١
٢	السكينة النفسية والرشاقة المعرفية كمنبئين بالتوجه نحو المستقبل لدى طلاب التعليم الفني الثانوي "دراسة مقارنة" د. كريم محمد عرفى	٥٠
٣	فاعلية برنامج تدريبي قائم على العلاج الجدلي السلوكي لخفض أعراض الاضطراب ثنائي القطب لدى عينة من طلبة الجامعة د. نيفين فوزي خشبة	١١٤
٤	تطوير برنامج إعداد معلم الكيمياء في ضوء التفكير الكيميائي <b>Chemical Thinking</b> وأثره على تنمية مهارات الجدل العلمي وحل مشكلات الكيمياء لدى طلاب شعبة الكيمياء بكليات التربية د. دعاء سعيد إسماعيل	١٥٨
٥	أثر استخدام المعامل الافتراضية في تنمية التفكير الإبداعي بمقرر العلوم للصف الثالث الابتدائي بمدينة الطائف د. ريم أحمد الغامدي	٢١٩



# TABLE OF CONTENTS

	Title	Page
1	<b>Effectiveness of a Training Program Based on the Principles of Early Start Denver Model on Increasing Language Development in Children with Autism Spectrum Disorder</b>  Dr. Hamada M. El-zaiat	1
2	<b>Psychological Serenity and Cognitive Agility as Predictors of Orientation towards the Future among Technical Secondary Education Students</b>  Dr. Karim M. Orfy	50
3	<b>Effectiveness of a Training Program Based on Dialectical Behavioral Therapy on Reducing Bipolar Disorder Symptoms in a Sample of University Students</b>  Dr. Niven F. Khashaba	114
4	<b>Developing Chemistry Teacher Preparation Program in the Light of Chemical Thinking and its Effect on Developing Scientific Argumentation Skills and Chemistry Problem Solving among Chemistry Major`s Students at Faculties of Education</b>  Dr. Doaa S. Ismail	158
5	<b>The Effect of Using Virtual Laboratories in Developing Creative Thinking in the Science Course of Elementary Third Graders in Al-Taif</b>  Dr. Reem A. Al-Ghamdi	219